
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

zichtbaar & slagvaardig 

Foto: Het Cyriasische Veld 

Jaarverslag 2020 

 

 



 

 

 

 

 

 

 Pagina 2 van 14 

 

INHOUDSOPGAVE 

 

 

 

 

Woord vooraf 3 

 

 

Inleiding 4 

 

 

1. De adviesraad 5 

1.1 Onze droom 5 

1.2 Levensdomeinen 5 

1.3  Samenstelling adviesraad 6 

1.4  Rooster van aftreden 7 

 

 

2. Ontwikkelingen 8 

2.1 Wijze van vergaderingen 8 

2.2 Gehouden vergaderingen 8 

2.3 Overleg met college 9 

2.4 Samenwerking in regionaal en EHZ-verband 9 

2.5 Uitgebrachte adviezen 9 

2.6  Een nieuwe huisstijl 10 

 

 

3. Financiën 11 

3.1 Uitgaven en begroting 11 

 

 

4. Vooruitblik 12 

4.1 Doelstellingen 2020 12 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 Pagina 3 van 14 

 

WOORD VOORAF 

 

 

 

13 maart 2020 

 

In het jaar 2020 gingen we door. Er was een wisseling van voorzitterschap. Waarnemend 

voorzitter Wout van Veen gaf het stokje over aan ondergetekende.  

Zolang het nog in redelijkheid kon zijn we “ live” blijven vergaderen, totdat dit niet meer 

ging en ook wij ons aangewend hebben om via beeld te vergaderen. 

Maar de Corona-crisis was merkbaar in vele zaken, het was of we even tot stilstand 

kwamen. Voornemens en activiteiten die tot maart 2020 vanzelfsprekend waren liepen 

vertraging op of kwamen in een ander daglicht te staan.   

De samenwerking met onze collega adviesraden van Harderwijk en Zeewolde, maar ook 

met de omliggende plaatsen van de Noord Veluwe zijn op een lager pitje voortgegaan. 

Het was wennen voor iedereen – maar toch hebben we wel nieuw evenwicht weten te 

vinden. 

Er zijn op een aantal onderwerpen adviezen uitgebracht, daarover leest u in dit jaarverslag 

 

We hebben een deel van onze tijd gebruik om ons te bezinnen op onze rol en betekenis en 

onze profilering. Zijn we zichtbaar voor de burger – en hoe kunnen we het contact 

vormgeven met de mensen waar we het voor doen?   En precies daar was het een moeilijk 

jaar.  Mooie initiatieven als een luisterontbijt of deelnemen aan activiteiten die ons in 

verbinding brengen kwamen allemaal tot stilstand. We gaan kijken of we dit in 2021 na de 

zomer toch weer op gang kunnen krijgen. 

Tevens is in 2020 een nieuwe website in de lucht gekomen waarop informatie te vinden is 

over onze leden en de onderwerpen die we behandelen 

 

“ Het goede doen” is de gemeenschappelijke verbinding tussen de leden van de 

adviesraad. Het college doet haar voorstellen en maakt beleid ten behoeve van de mensen 

die in meer of mindere mate en afhankelijkheid hebben van het sociaal domein. 

Dit beleid vraagt toetsing en een kritische blik vanuit de adviesraad. Want waar het 

gemeentelijke beleid zich vooral richt op zorgvuldigheid en dikwijls juridische context, 

daar wil de adviesraad altijd terug zien wat het voor mens betekent.  

Want daar hebben we natuurlijk pijnlijke voorbeelden van teruggezien in de landelijke 

ontwikkelingen, zoals de toeslagen-affaire, of terugvorderingsbeleid bij de bijstand.  Maar 

ook op andere terreinen waar je zag dat in zichzelf te begrijpen regelgeving in individuele 

gevallen desastreus kan uitpakken. 

 

Wanneer je  – al dan niet tijdelijk – aangewezen bent op ondersteuning van het sociaal 

domein heb je naast eigen kracht, verantwoordelijkheden en verplichtingen ook recht op  

de menselijke maat.  De gemeente Ermelo en de adviesraad hebben een gezamenlijk 

belang in “ het goede doen” , de menselijke maat toe te passen.  Zodat het sociaal domein 

bij draagt  aan de waardigheid en de verbondenheid in onze mooie gemeente.  

 

 

Jan de Ruiter 

Voorzitter 
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INLEIDING 

 

 

 

Voor u ligt het jaarverslag van de adviesraad sociaal domein Ermelo.  

 

In hoofdstuk 1 wordt kort omschreven wat de rol is van de adviesraad, hoe de adviesraad 

te werk gaat en welke leden er binnen de raad op verschillende levensdomeinen actief zijn. 

 

In het 2de hoofdstuk worden de resultaten van het jaar 2020 schematisch weergegeven. 

Naast een overzicht van alle uitgebrachte advies is omschreven hoe de vergaderingen 

verlopen en wanneer deze hebben plaatsgevonden. Tevens is een korte terugblik 

geschreven op het halfjaarlijkse overleg met het college en de samenwerking met andere 

adviesraden uit de regio. Als laatste onderdeel van dit hoofdstuk wordt de actualisering 

van de huisstijl van de website toegelicht. 

 

Hoofdstuk 3 gaat kort in op de financiën en het budget van de adviesraad.  

 

Het laatste hoofdstuk beschrijft kort de doelstellingen voor 2021. 

 

 

Als u vragen of opmerkingen heeft over dit verslag kunt u contact opnemen met onze 

secretaris via secretaris@asdermelo.nl.  
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1.  DE ADVIESRAAD 

 

 

 

1.1 Onze droom 

Wij van de adviesraad Sociaal Domein Ermelo hebben een droom. Deze ziet er zo uit! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Met 10 leden hebben we in 2020 zo goed als mogelijk invulling aan deze droom gegeven. 

Dit hebben we gedaan door te luisteren naar inwoners en gevraagd en ongevraagd advies 

te geven aan het college over beleidsstukken die door de gemeente zijn opgesteld. Ook 

hebben we op eigen initiatief diverse thema’s die wij in ons mooie dorp signaleren onder 

de aandacht gebracht binnen de gemeente. 

 

 

1.2 Levensdomeinen 

Net als in voorgaande jaren hebben we de adviesaanvragen verdeeld onder de leden aan 

de hand van de volgende levensdomeinen.  

• Zelfstandig wonen en woonomgeving 

• Werk en dagbesteding 

• Ontmoeting en sociale contacten 

• Opvoeden en opgroeien 

• Gezondheid en mobiliteit 

• Inkomen en financiën 

Voor het uit te brengen advies kunnen de leden bogen op de inhoudelijke kennis die zij 

hebben van de verschillende domein door hun dagelijks werk of maatschappelijke 

betrokkenheid. 
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1.3 Samenstelling adviesraad 

De adviesraad bestond in 2020 uit de volgende personen (zie foto v.l.n.r.): 
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1.4 Rooster van aftreden 

In 2020 is Wout van Veen tot en met 31 maart voorzitter ad interim geweest. Daarna werd 

hij opgevolgd door Jan de Ruiter (vanaf 1 april 2020). 

 

Mahunda Sinyangwe is lid geweest van de Adviesraad Sociaal Domein tot en met 31 maart. 

 

In onderstaand schema is weergegeven wanneer de leden van de adviesraad aftredend 

zijn. Eén termijn duurt 4 jaar. Leden mogen maximaal 2 termijnen van 4 jaar zitting 

hebben in de adviesraad. In uitzonderlijke gevallen wordt dispensatie verleend en kan een 

lid een 3
de

 termijn aanblijven. 
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2.  Ontwikkelingen 

 

 

 

2.1 Wijze van vergaderen 

Vergaderen in 2020 is anders verlopen dan we tot nu toe gewend waren. Veel van de 

geplande vergaderingen moesten in verband met Covid-19 via een online meeting worden 

gehouden. In januari en februari werd nog met elkaar vergaderd. De vergaderingen van 

maart en april zijn in verband met Covid-19 geannuleerd. De daaropvolgende 

vergaderingen werden via Google Meet gehouden. 

 

Wel hebben de vergaderingen net als in voorgaande jaren maandelijks plaatsgevonden.  

Met ingang van juli is de maandelijkse vergadering verplaatst van de 3
de

 donderdag van de 

maand naar de 1
ste

 dinsdag van de maand. Ook het tijdstip (van 16.00 tot 18.00 uur) 

wijzigde. In het vervolg zijn de vergaderingen van 19.30 tot 21.30 uur geweest.  

Inwoners hebben geen gebruik gemaakt van de mogelijkheid om een vergadering bij te 

wonen.  

 

De verslagen van de vergaderingen zijn opgemaakt door een notulist. 

 

Voor vergaderingen wordt een vaste agenda gevoerd bestaande uit de volgende punten: 

• Opening en mededelingen; 

• Bespreken notulen vorige vergadering; 

• Doornemen actielijst; 

• Adviezen bespreken (nieuwe aanvragen en lopende adviezen); 

• Signalen van leden; 

 

Bij aanvang van de vergadering worden met enige regelmaat de strategische 

beleidsadviseurs van de gemeente Ermelo of andere specialisten op het gebied van het 

sociaal domein uitgenodigd om beleidsstukken toe te lichten. In 2020 zijn presentaties 

gegeven en vragen beantwoord over onder andere Beschermd Wonen, de beleidsanalyse 

van het Sociaal Domein en Bestaanszekerheid en Schulddienstverlening. 

 

 

2.2 Gehouden vergaderingen 

In 2020 zijn 9 vergaderingen gehouden. Per vergadering is in onderstaande alinea’s 

samengevat welke onderwerpen besproken zijn. 

 

16 Januari 2020, 138
ste

 vergadering 

- Beschermd wonen en maatschappelijke zorg (presentatie van Mevr. S. Bakker). 

- Wijzigingen Wet Verplichte GGZ en de betekenis daarvan voor de gemeente Ermelo. 

- Adviesaanvragen Inclusieagenda, Inkoop WMO, Regionaal beleidsplan Maatschappelijke 

opvang en beschermd wonen, Ervaringen klantmanagers Meerinzicht, Kindermishandeling 

en huiselijk geweld. 

 

20 februari 2020, 139
ste

 vergadering 

- Afscheid Mahunda 

- Terugblik op 1
ste

 inspiratiebijeenkomst EHZ 

- Strategie regionale adviezen 

- Inclusieagenda, rolverdeling concept advies Regiovisie huiselijk geweld. 

- Kennismaking nieuwe voorzitter 

 

19 maart 2020, 140
ste

 vergadering 

- Kennismaking nieuwe voorzitter 
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18 juni 2020, 141
ste

 vergadering 

- Overdracht voorzittershamer 

- Terugblik periode maart t/m mei 

- Adviesaanvraag beleidsanalyse Sociaal Domein Ermelo 

 

21 juli 2020, 142
ste

 vergadering 

- Presentatie concept-website voor de adviesraad door Orange 

- Presentatie beleidsanalyse Sociaal Domein Ermelo door Mevr. T. Renee 

- Voorbereiding EHZ-thema-avond Jeugd 

- Adviesaanvraag Inkoopstrategie Jeugd 

- Kennismaking en samenwerking 

 

18 augustus 2020, 143
ste

 vergadering 

- Voorbereiding thema-avond adviesraden Ermelo Harderwijk en Zeewolde 

- Conceptadvies Inkoopstrategie Jeugd 

- Conceptadvies Beleidsnota Sociaal Domein 

- Herverdeling levensdomeinen binnen adviesraad 

 

22 september 2020, 144
ste

 vergadering 

- Presentatie Notitie Sociaal Domein door Mevr. Schouten en Mevr. Bardoel. 

- Gevolgen van coronamaatregelen a.d.h.v. het stuk ‘Coronamaatregelen gemeente Ermelo. 

- Conceptadvies Inkoopstrategie Jeugd 

 

17 november 2020, 145
ste

 vergadering 

- Presentatie Bestaanszekerheid en Schulddienstverlening door Mevr. Polderman 

- Jaarverslag 2019 

- Bespreken input voor gepland halfjaarlijks overleg met collega 

- Adviesaanvraag Integrale Verordening 

 

15 december 2020, 146
ste

 vergadering 

- Presentatie Trend- en Kwaliteitsrapportage door Dhr. Verhagen. 

- Adviesaanvraag Wet verplichte GGZ 

- Input advies Integrale Verordening 

 

 

 

2.3 Overleg met college 

In januari heeft het eerste halfjaarlijks overleg plaatsgevonden met het college. Het tweede 

halfjaarlijks overleg zou in november plaatsvinden maar is door omstandigheden 

verschoven naar januari 2021.  

 

Namens het college waren bij het overleg in januari de wethouders Van de Velden en De 

Haan aanwezig. Namens de adviesraad waren de Wout van Veen (voorzitter a.i.) en Gert 

Prosman (secretaris) aanwezig. Verder waren strategisch beleidsmedewerker Virginia 

Schouten en de ambtelijk secretaris Pieneke Koops aanwezig. Tijdens het overleg zijn met 

name de volgende punten besproken.  

• Diverse ‘personele’ wisselingen binnen de adviesraad sociaal domein en de 

vacature voor een nieuwe voorzitter. Samen werd besloten dat het goed zou zijn 

om nieuwe leden tijdig te werven en deze een periode met vertrekkende leden 

mee te laten draaien; 

• Indexering van de vrijwilligersbijdrage (in lijn met Harderwijk en Zeewolde). 

• Het afschaffen van het uitkeren van vergoedingen op basis van aanwezigheid 

tijdens vergaderingen. Dit omdat leden naast vergadering ook andere 

bijeenkomsten bijwonen en stukken thuis voorbereiden; 
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• Samenwerking van de adviesraad in de regio, binnen EHZ verband en met 

Meerinzicht. Er wordt gestreefd naar intensieve samenwerking met het behoud 

van het lokale karakter. 

• Terugblik op 2019 waarbij vooral opvalt dat veel adviezen in EHZ- en regionaal 

verband zijn geschreven. Er zijn weinig lokale aanvragen geweest. De 

verwachting van het college is dat deze trend in de toekomst alleen maar zal 

toenemen. 

• Vooruitblik op 2020 met daarin aandacht voor het hanteren van de zogenaamde 

termijnagenda van de contactambtenaren, het opstellen van een zogenaamd 

‘brede’ Nota Sociaal Domein.  

• Het in 2019 georganiseerde luisterontbijt en de bijzondere gesprekken die 

daarbij hebben plaatsgevonden. 

 

Het tweede halfjaarlijks is na onderling overleg doorgeschoven naar januari 2021. 

 

 

2.3 Samenwerking in regionaal en EHZ-verband. 

Voor 2020 stonden 3 themabijeenkomsten gepland met de adviesraden van Ermelo, 

Harderwijk en Zeewolde. Iedere adviesraad zou op de betreffende avond gastheer zijn en 

één van de 3 hoofdthema’s bespreken (WMO, Participatiewet en Jeugdwet. 

 

Helaas is in verband met Covid-19 besloten om 2 van de 3 bijeenkomsten te annuleren. 

Wel bestaat het voornemen om deze bijeenkomsten op een later tijdstip alsnog te 

organiseren. Ook zijn er in 2020 diverse adviezen gezamenlijk opgesteld. 

 

 

2.4 Uitgebrachte adviezen 

In 2020 zijn door de adviesraad sociaal domein van Ermelo de volgende gevraagde en 

ongevraagde adviezen uitgebracht. 

 

advies type gevraagd 

Inclusieagenda Lokaal Ja 

Voorzieningen WMO EHZ Ja 

Huiselijk geweld en Kindermishandeling Regionaal Ja 

Beschermd wonen en Maatschappelijke opvang Regionaal Ja 

Inkoopstrategie Jeugd Regionaal Ja 

Inburgeringsbeleid EHZ Ja 
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2.5 Een nieuwe huisstijl 

De bestaande huisstijl (afb. linksonder) van de adviesraad was volgens verschillende leden 

toe aan een update. Ook de website was gedateerd en toe aan een nieuwe frisse 

uitstraling.  

In het nieuwe logo (afb. rechtsonder) zijn zowel de kleuren als de ronde cirkel uit het 

bestaande logo overgenomen. Omdat het de wens was om een wat eenvoudiger en meer 

gestileerd beeldmerk te maken zijn de abstracte personen uit het oude logo verwijderd.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De paarse kleur symboliseert de empathische en ondersteunende rol van de adviesraad. 

Het groen weerspiegelt evenwicht en harmonie. De cirkel geeft aan dat de leden in de raad 

allemaal gelijk zijn. De tien leden zijn vertegenwoordig in een ‘zetel’, de elfde zetel 

symboliseert de stem van de bewoner en de twaalfde de samenwerking met de gemeente. 

 

 

OrangeTalent uit Ermelo heeft de website van de adviesraad in 2020 vernieuwd.  

De nieuwe website kreeg een frisse uitstraling en de mogelijkheid om de website op 

eenvoudige wijze zelf bij te houden. Onderstaande afbeeldingen geven een korte 

impressie van de website. Deze is te bezoeken op https://www.asdermelo.nl/  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.asdermelo.nl/
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3.  Financiën  

 

 

 

3.1 Uitgaven en begroting 

In tegenstelling tot vorig jaar is er dit jaar wel een overzicht gemaakt van de uitgaven van 

de Adviesraad Sociaal Domein in 2020. Tevens is er een begroting gemaakt voor 2021. 

 

Beiden zijn in onderstaande tabel weergegeven.    

 

De kosten in 2020 zijn iets toegenomen ten opzichte van voorgaande jaren. De oorzaak 

hiervan ligt met name aan het ontwikkelen van een nieuwe website, de hosting van het 

domein en de aanschaf van enkele licenties voor het gebruik van e-mail.  

 

Verwacht wordt dat in 2021 de kosten voor de website en hosting zullen afnemen. 

Daarentegen zullen de vrijwilligersvergoedingen naar verwachting geïndexeerd worden 

omdat dit al enkele jaren op rij niet meer heeft plaatsgevonden. 
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4.  Vooruitblik 

 

 

 

4.1 Doelstellingen 2021 

Omdat we als adviesraad graag ook vooruitkijken hebben we een aantal doelstellingen 

voor het komende jaar geformuleerd.   

 

• Werven van een nieuwe voorzitter; 

• Borgen van kennis en kunde binnen de adviesraad; 

• Herverdelen van de levensdomeinen; 

• Verbeteren van de samenwerking in regionaal en EHZ-verband; 

 

Aan de hand van de voorgenoemde doelstellingen hopen we kennis te behouden en de 

samenwerking intern en met andere raden te optimaliseren.  

 

In één van de laatste vergaderingen van 2020 hebben we tijdens enkele vergaderingen met 

elkaar nagedacht over het thema voor 2021. Wat elke keer terug kwam tijdens deze 

gesprekken is dat het bijzonder belangrijk is dat bij het opstellen van beleid altijd dat men 

het doel nooit uit het oog mag verliezen. Veel beleid wordt gekenmerkt door regelzucht en 

menig hamerstuk is zo wollig dat ‘de doorsnee bewoner’ er niets van begrijpt.  

 

Daar komt wat ons betreft verandering in. 

In 2021 zullen wij daarom bij ieder advies denken en werken ‘Vanuit de bedoeling’. 

 

 

 

  

Uit de verordening Adviesraad 

Sociaal Domein Ermelo 2016 

 

Het doel van de Adviesraad Sociaal 

Domein is om belanghebbenden optimaal 

betrokken te laten zijn bij de 

voorbereiding, vaststelling, uitvoering en 

evaluatie van het gevoerde gemeentelijke 

beleid binnen het Sociaal Domein. Op 

deze wijze wordt bijgedragen aan de 

totstandkoming of verbetering van het 

integraal gemeentelijk beleid, zowel op 

lokaal als regionaal niveau. 
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